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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

SÝRIE

Turecko stojí za normalizací vztahů se Sýrií a požádalo v této věci o

pomoc Rusko, připravuje se trilaterální jednání ministrů zahraničí.

Na tiskové konferenci k výsledkům činnosti ruské diplomacie v roce
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2022 to ve středu uvedl ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov.

„Turecko, jak víte, se vyslovilo pro normalizaci vztahů s Damaškem.

Prezident Erdogan řekl, že je připraven setkat se s prezidentem

Asadem. Požádali nás o asistenci, za ruské asistence proběhlo

jednání ministrů obrany Turecka a Sýrie, připravuje se jednání

ministrů zahraničí,“ řekl Lavrov.

Šéf ruského ministerstva zahraničí poukázal na to, že i Spojené státy

pochopily nutnost interakce s legitimními úřady v Sýrii v osobě

prezidenta Bašára Asada. „Američané si uvědomili, že nemá smysl

pěstovat nějaký druh Guaidó (Juan Guaidó, venezuelský opozičník)

pro Venezuelu, že potřebují pracovat s těmi, kteří mají mandát od

lidu. Nyní se stejné tendence projevují ve vztahu k Bašáru al-Asadovi.

Američané uzavřeli kontakty se Syřany ohledně válečných zajatců,“

řekl Lavrov.

Ministr navíc zdůraznil, že Západ si návrat uprchlíků do Sýrie

nepřeje a ukazatele humanitární pomoci poskytované republice patří

k nejhorším. 

Turecký ministr zahraničí Mevlut Cavusoglu řekl, že Washington

nepředložil Ankaře žádné podmínky v otázce možné přeshraniční

operace v severní Sýrii.

„Na schůzce byla projednána otázka Sýrie. Spojené státy nepředložily

žádné podmínky. Během rozhovorů byly předloženy návrhy týkající

se společné spolupráce v Sýrii a pozornost byla znovu upozorněna na

potřebu, aby Spojené státy splnily předchozí sliby, včetně ukončení

pomoci PKK,“ řekl Cavusoglu novinářům ve Washingtonu po setkání

s ministrem obrany. Stát Anthony Blinken. Vysílání bylo řízeno

kanálem TRT.

Úkoly v rámci dohod mezi Ruskem a Tureckem o Sýrii, a to i ve

vztahu k Idlibu, zůstávají relevantní, je nutné pokračovat v jejich

plnění. Na tiskové konferenci k výsledkům činnosti ruské diplomacie

v roce 2022 to ve středu uvedl ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov.
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Ministr poznamenal, že je nutné pokračovat v plnění dohodnutých

úkolů v rámci syrského urovnání. "Plně si zachovávají svou

relevanci," řekl.

Lavrov zdůraznil, že jedním z hlavních problematických bodů v

syrské osadě je Idlib. „Aby se v Idlibu stále uplatňovaly dohody o

nepřípustnosti zadržování teroristů. Další severovýchod, tam je

potřeba navázat kontakty mezi vládou a Kurdy. Chápeme obavy

našich tureckých kolegů z tohoto problému, chápeme jejich

rozhořčení, že Spojené státy tam naopak chtějí Kurdy využít k tomu,

aby zaprvé vytvořily na východě Sýrie kvazistát, zadruhé tak že tito

Kurdové plní pokyny Washingtonu a vytvářejí v regionu nějaké

dráždivé látky,“ řekl.

Podle ministra nedávno jeho turecký protějšek Mevlut Cavusoglu

připomněl, že Rusko v roce 2019 podepsalo s Tureckem

memorandum, podle kterého se Moskva zavázala pomoci Kurdům

spolupracovat a vzdálit se od tureckých hranic na určitou vzdálenost.

„Pan Cavusoglu, můj dobrý přítel, řekl, že Rusko ještě neudělalo

všechno. Správně. To je těžká otázka. S Turky jsme ale měli kromě

severovýchodu i jiné dohody. Putin a Erdogan podepsali protokol o

Idlibu, kde se Turecko zavázalo distancovat opozici spolupracující s

Tureckem od Jabhat al-Nusra (zakázané v Ruské federaci) a jejích

dalších inkarnací. Zároveň jsme se dohodli na společných hlídkách

na dálnici M-4 do Aleppa. To u nás také stále nefunguje, “řekl

Lavrov.

Ruský ministr zahraničí také poukázal na důležitost vyřešení otázek

hospodářské obnovy Sýrie a dodal, že Západ se „na háku“ snaží

udržet humanitární zásobovací kanály bez kontroly Damašku přes

turecké hranice do Idlibu. „Nyní jsme ponechali pouze jednu takovou

položku pod podmínkou, že se rozšíří způsoby poskytování

humanitární pomoci stanovené mezinárodním právem, tedy

prostřednictvím vlády SAR, a že se otevřou možnosti pro financování

projektů brzké obnovy. Tedy nejen dodávat potraviny a léky, ale

opravovat nemocnice, školy, zajišťovat zásobování vodou, zásobování
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energií. Bylo nám to přislíbeno, byla přijata rezoluce Rady

bezpečnosti, aktivně ji podporovali Američané. Již druhým rokem

zaznamenáváme velmi malý pokrok, to je také úkol, který by OSN

měla aktivněji řešit,“

Teroristé ve středu odpálili bombu v autě v provinčním centru Deraa

na jihu Sýrie, uvedla televizní stanice Al Ekhbariya. Výbušné zařízení

bylo podle něj odpáleno na náměstí poblíž parkoviště hlídkových

vozů.

V důsledku útoku byl zabit major ze speciálních sil vnitřních

jednotek a další dva vojáci byli zraněni. Zraněni byli také tři civilisté,

kteří byli blízko místa události. Všichni zranění byli převezeni do

nemocnice.

Podle portálu Elnashra se v roce 2022 stalo obětí teroristických

útoků a sabotáží v provincii Deraa 216 civilistů, včetně šesti žen a 11

dětí. Ztráty v řadách syrské armády a bezpečnostních složek činily

180 lidí.

Teroristé zasáhli i proti bývalým ozbrojencům ozbrojené opozice,

kteří využili amnestie úřadů a vrátili se do civilu. Bylo jimi zabito

nejméně 44 členů rozpuštěných formací.

Ekonomická situace v Sýrii se nadále zhoršuje.
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Watch Video At: https://youtu.be/n0R5frIbDsc

IZRAEL

Jeruzalémský patriarcha Theophilos III. ve středu vykonal obřad

požehnání vody v řece Jordán u příležitosti předvečera Tří králů.

Informovala o tom tisková služba Jeruzalémského patriarchátu.

Svěcení vody se konalo v oblasti Qasr el-Yahud na břehu řeky Jordán

na hranici Izraele a Jordánu, kde bylo podle legendy místo křtu

Ježíše Krista Janem Křtitelem. nachází se.

Kromě toho hlava jeruzalémské pravoslavné církve navštívila

sousední město Jericho, poznamenala tisková služba. Tam navštívil

klášter proroka Elizea.

Jak informovala tisková služba Ruské církevní misie v Jeruzalémě,

Hieromonk Athanasius (Bukin), pokladník Ruské církevní misie, se

zúčastnil slavnostního průvodu jeruzalémského kostela u příležitosti

předvečera Tří králů. V Jeruzalémě vedl v té době vedoucí misie

archimandrita Alexandr (Elisov) v kostele mučednice císařovny

Alexandry bohoslužbu božské liturgie svatého Bazila Velikého,

poznamenala tisková služba.

https://youtu.be/n0R5frIbDsc
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Svátek Zjevení Páně se slaví 19. ledna. Nazývá se také Teofanie,

protože podle evangelia se v době Ježíšova křtu ve vodách Jordánu

Bůh zjevil ve svých třech hypostázích – Otci, Synu a Duchu svatém.

Podle prastaré tradice se velké svěcení vody v kostelech koná

dvakrát: na Štědrý den Tří králů 18. ledna a na samotný svátek 19.

ledna. V mnoha zemích, jejichž obyvatelé se hlásí k pravoslaví, se u

příležitosti svátku tradičně konají Zjevení Páně.

Hrozí, že některé z provokativních kroků Izraele zcela zmaří vyhlídky

na zavedení vzorce „dvou států“ s Palestinou. Uvedl to ve středu stálý

představitel Ruska při OSN Vasilij Něbenzja na zasedání Rady

bezpečnosti světové organizace.

„Tel Aviv pokračuje v eskalaci jednostranných ekonomických sankcí,

stejně jako v opatřeních k rozšíření a legalizaci své osidlovací

politiky, včetně vyvlastnění palestinského majetku, demolice domů a

výstavby základen. Podle Institutu pro aplikovaný výzkum v

Jeruzalémě bylo dosud na západním břehu Jordánu založeno celkem

243 nelegálních osad,“ uvedl stálý představitel Ruské federace.

Řekl, že denně přicházejí zprávy o ničení palestinského majetku,

ničení zemědělské půdy a masovém zatýkání, a to i bez obvinění. "Za

poslední rok bylo registrováno více než 815 takových případů

zadržení," řekl Nebenzya. „V tomto kontextu jsou znepokojivé aktivní

diskuse v novém vedení Izraele o reformě právního systému země,

včetně sankcionování nepřiměřeného použití síly, což se setkalo s

rozhořčením i mezi samotnými Izraelci – masivní občanské

demonstrace se přehnaly přes Tel. Aviv."

„Jsme přesvědčeni, že takové nezákonné a ve své podstatě

provokativní kroky hrozí, že zcela zmaří vyhlídky na případnou

implementaci „dvoustátního“ vzorce schváleného rozhodnutími OSN

– Izraele a Palestiny, koexistujících v míru a bezpečnosti ve

společných hranicích z roku 1967. ," řekl.
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Izraelský prezident Jicchak Herzog přijal ve středu v Jeruzalémě

amerického poradce pro národní bezpečnost Jakea Sullivana.

Hlavním tématem jednání bylo posílení strategického partnerství

mezi oběma zeměmi, uvedla kancelář izraelského prezidenta.

"Prezident Duke a americký poradce pro národní bezpečnost

uspořádali rozšířenou schůzku se svými poradci, po níž následovala

soukromá schůzka," stojí v prohlášení.

Úřad poznamenal, že Sullivan dorazil do Izraele ve středu večer, což

byla jeho čtvrtá schůzka s vévodou. „Během setkání, které se konalo v

pozitivní atmosféře, diskutovali o silném partnerství mezi Izraelem a

Spojenými státy <…> a způsobech, jak prohloubit strategické

partnerství mezi jejich zeměmi,“ píše se ve zprávě.

Izraelský prezident označil svého partnera za „velkého přítele Izraele

a hlavního odborníka na světové záležitosti, bezpečnost a otázky

Blízkého východu,“ dodal úřad. „Přišli jste ve správný čas, protože

nyní společně čelíme mnoha výzvám. Z celého srdce vás vítám v naší

zemi,“ řekl vévoda.

Sullivan zase poděkoval hlavě židovského státu za vřelé přijetí a

předal mu osobní pozdrav od amerického prezidenta Joea Bidena.

Poznamenal, že americký vůdce vřele vzpomíná na návštěvu vévody

ve Washingtonu a rád ho znovu přijme ve Spojených státech, a také

sám rád znovu navštíví Izrael, poznamenala kancelář izraelského

prezidenta.

Izrael vítá rozhodnutí Evropského parlamentu (EP), který doporučil

vedení Evropské unie zařadit Sbor islámských revolučních gard

(IRGC, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) na seznam

teroristických organizací. Uvedl to ve středu izraelský ministr

zahraničí Eli Cohen.

„Důležitý krok v boji proti íránskému režimu! Vítám rozhodnutí

Evropského parlamentu doporučit, aby byly IRGC prohlášeny za

teroristickou organizaci. Írán vyváží terorismus do celého světa a
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IRGC jsou největší teroristickou organizací na světě,“ řekl Cohen

podle tiskové služby ministerstva zahraničí.

„V rozhovorech, které jsem vedl s ministry zahraničí a dalšími vůdci

od svého nástupu do úřadu, jsem zdůrazňoval důležitost boje jak

proti jaderným ambicím Íránu, tak proti jeho úsilí financovat a

využívat terorismus. Děkuji našim diplomatům v Evropě i našim

partnerům za jejich úsilí v tomto směru,“ dodal izraelský ministr.

Poslanci EP ve středu většinou hlasů schválili usnesení vyzývající

vedení Evropské unie k zařazení IRGC na seznam teroristických

organizací. Dokument má poradní charakter a nemůže EU zavazovat

k zařazení IRGC na seznam teroristů. Iniciativu podpořilo 589

europoslanců, 9 hlasů bylo proti, 31 poslanců se zdrželo hlasování.

Rezoluce vyzývá k zařazení IRGC na seznam „s ohledem na jejich

teroristické aktivity, represe vůči demonstrantům“ a údajné dodávky

dronů do Ruska.

Uprostřed měsíců protestů v Íránu uvalily EU, USA a několik dalších

zemí v roce 2022 sankce na íránské jednotlivce a subjekty, o nichž se

domnívají, že jsou za zásah odpovědné. Teherán věří, že Washington

a Brusel používají sankce jako nástroj ke zvýšení sociálního napětí v

Íránu.

Spojené státy se loni dohodly s Izraelem na dodávkách 155mm

dělostřelecké munice na Ukrajinu z amerických skladů umístěných

na území židovského státu. Informoval o tom v úterý list The New

York Times s odvoláním na zdroje z řad amerických a izraelských

představitelů.

Podle nich dohoda počítá s dodáním 300 000 dělostřeleckých

granátů na Ukrajinu, z nichž zhruba polovina již byla odeslána do

Evropy a očekává se, že budou dodány na Ukrajinu přes Polsko.

Dodávky se uskutečňují z amerických skladů založených v Izraeli po

arabsko-izraelské válce v roce 1973 pro použití americkou armádou v
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konfliktech na Blízkém východě. Publikace objasňuje, že izraelská

armáda opakovaně získala přístup k zásobám zbraní v držení

amerického ústředního velení.

The New York Times zdůrazňuje, že předchozí izraelská vláda byla

zpočátku proti zasílání munice z amerických skladů umístěných v

zemi, a to i kvůli možné negativní reakci Moskvy. Ve stejné době, po

oficiální žádosti amerického ministra obrany Lloyda Austina, bývalý

izraelský premiér Yair Lapid dohodu schválil, „aby se předešlo napětí

ve vztazích se Spojenými státy“. Zdroje The New York Times

poznamenávají, že americká strana se zavázala doplnit zásoby ve

skladech v Izraeli a také zorganizovat okamžitou dodávku munice v

případě naléhavé potřeby.

Nejmenovaný představitel izraelských obranných sil, jehož slova

publikace cituje, poznamenal, že politika země ohledně poskytování

vojenské pomoci Ukrajině se nezměnila. Mluvčí Pentagonu Patrick

Ryder zase publikaci řekl, že Spojené státy nezveřejňují podrobnosti

o trasách pro dodávky vojenského materiálu.

Watch Video At: https://youtu.be/BZDGi-oK3Iw

https://youtu.be/BZDGi-oK3Iw
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Ministři zahraničí Izraele a Švédska Eli Cohen a Tobias Billström se

setkali na okraj Světového ekonomického fóra v Davosu, během

kterého jednali o posílení spolupráce mezi oběma zeměmi. Během

rozhovoru izraelský ministr pozval svého kolegu, aby navštívil Izrael

a navštívil jeden z tamních kibuců – dobrovolné zemědělské

komunity.

„Posílení vztahů mezi Izraelem a Švédskem. Setkal jsem se se

švédským ministrem zahraničí Tobiasem Billströmem. Poděkoval

jsem mu za jeho snahu prosadit pozitivní trend směrem k Izraeli v

hlasování v OSN a dohodli jsme se na rozvoji hospodářské

spolupráce,“ napsal Cohen ve středu na svém Twitteru.

Billström podle něj během rozhovoru řekl, že jeho žena žila v 90.

letech jako dobrovolnice v jednom z izraelských kibuců. "Pozval jsem

ho na návštěvu Izraele a kibucu, kde se dobrovolně přihlásila," řekl

izraelský ministr.

Vrtulníky prozatímních sil OSN v Libanonu (UNIFIL) hlídkují v malé

výšce nad libanonsko-izraelskou hranicí z výšin Tilal al-Edeisa ke

kontrolnímu stanovišti Bawabat Fatima. Informoval o tom ve středu

zpravodajský portál El Nashra.

Auta byla podle něj zvednuta do vzduchu poté, co mírové jednotky

zabránily hraničnímu incidentu v Kfar Kila naproti osadě Metulla.

Již dříve zdroj z velení libanonské armády uvedl, že izraelská ženijní

jednotka, která nahrazovala hraniční zátarasy u Metully, použila při

pracích stavební techniku. Jeden z bagrů po demontáži drátěných

zátarasů podle místní armády narušil hranici a vjel na libanonskou

stranu.

Na poplach byl do této pohraniční oblasti vyslán oddíl libanonských

vojáků, což znemožnilo další práci, což vyvolalo nespokojenost s

izraelskou armádou. Libanonská strana podle portálu o incidentu
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informovala velení UNIFIL. Přijíždějící hlídka Modrých přileb

převzala kontrolu nad situací a po chvíli se izraelský bagr vrátil na

své území.

Izrael dříve opakovaně obvinil šíitské ozbrojené milice Hizballáh z

podezřelé činnosti na hranici a varoval Bejrút před možnými

důsledky. Izraelská armáda se obává, že šíitští bojovníci mohou projít

hraničními ploty. V roce 2019 izraelské síly zlikvidovaly několik

sabotážních tunelů podél hranice v rámci operace Severní štít.

Netanjahu učinil prohlášení o Izraelci drženém Hamásem. Podle šéfa

kabinetu ministrů Izrael „nepřestává své úsilí vrátit Averu Mengistu

a zbytek našich zajatců“.

"Včera jsme obdrželi další potvrzení toho, co jsme celou dobu věděli -

Avera je naživu," řekl Netanjahu.

Izraelská média uvedla, že Izrael požádal papeže Františka, aby

zasáhl a propustil své vězně, které od roku 2014 drží v pásmu Gazy

palestinské hnutí Hamas.

Watch Video At: https://youtu.be/yPEpFdEaEjE

Zástupci Evropské unie navštívili mešitu Al-Aksá.

https://youtu.be/yPEpFdEaEjE
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Watch Video At: https://youtu.be/1eXzisVCOQw

Protest se konal před domem Netanjahuovy rodiny na ulici Gaza v

Jeruzalémě.

Watch Video At: https://youtu.be/-TQOYpZaVVQ

Vůdce izraelské náboženské strany Shas Aryeh Deri, který v nové

izraelské vládě zaujal posty ministra vnitra a zdravotnictví, nemůže

zastávat ministerskou funkci. Rozhodl o tom ve středu izraelský

Nejvyšší soud, uvedl list The Jerusalem Post.

https://youtu.be/1eXzisVCOQw
https://youtu.be/-TQOYpZaVVQ
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Podle jejích informací takové rozhodnutí podpořilo deset členů

soudu, proti se vyslovil pouze jeden soudce. Rozhodnutí padlo po

zvážení odvolání několika veřejných organizací, které zpochybnily

jmenování Deriho do funkce ministra kvůli jeho trestnímu rejstříku.

29. prosince hlasoval izraelský parlament ve prospěch vlády

vytvořené vůdcem Likudu Benjaminem Netanjahuem po volbách z 1.

listopadu. Vládní koalice kromě pravicové strany Likud zahrnovala

ultraortodoxní Šas a Jednotný judaismus Tóry a také ultrapravicové

politické strany Náboženský sionismus, Otzma Yehudit a Noam.

Celkem ovládá 64 ze 120 křesel v Knesetu, strana Shas získala ve

volbách páté místo, získala 11 mandátů.

Aryeh Deri se stal jedním z klíčových vůdců koalice. Podle koaliční

smlouvy získal na první polovinu funkčního období nového kabinetu

(dva roky) souběžně funkce ministra vnitra a ministra zdravotnictví.

Na druhou polovinu svého funkčního období se měl stát ministrem

financí a na tomto postu vystřídal vůdce strany Náboženský

sionismus Becalela Smotricha. Deri navíc na celé funkční období

vlády získal status vicepremiéra.

Po tomto soudním rozhodnutí bude muset Deri rezignovat na své

ministerské pravomoci, ale zůstane členem Knesetu (parlament

země), poznamenává list The Jerusalem Post. Portfolia ministra

vnitra a ministra zdravotnictví přitom zůstanou straně Šas, uvádí

publikace.

Ve straně Shas bylo rozhodnutí soudu proti jejich lídrovi, které

mnozí považovali za očekávané, označováno za pošlapání vůle voličů,

kteří v posledních volbách volili Deriho. „Soud dnes ve skutečnosti

rozhodl, že na volbách nezáleží. Toto rozhodnutí soudu je politické, je

nasyceno krajní nezodpovědností,“ uvedla strana v prohlášení.

Nesouhlas s rozhodnutím soudu podle listu The Times of Israel

vyjádřily i další politické síly v koalici. Strana Likud vydala

prohlášení podepsané vůdci všech koaličních sil, které zdůrazňuje
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Deriho "ústřední a významnou" roli v současné vládě, poznamenávají

noviny.

Členové koalice zároveň slíbili, že Derimu ponechají ministerské

pozice, upozorňují The Times of Israel. „Jeho neuvěřitelné

schopnosti a obrovské zkušenosti jsou v těchto náročných časech pro

Stát Izrael potřeba více než kdy jindy,“ je přesvědčena koalice.

Opozice zase uvítala soudní rozhodnutí a vyzvala Deriho, aby

okamžitě rezignoval a splnil rozhodnutí soudu. "Pokud Aryeh Deri

nebude vyhozen, vláda poruší zákon," řekl vůdce parlamentní

opozice, šéf strany Yesh Atid Yair Lapid, který byl do konce prosince

premiérem.

Pokud nebude rozhodnutí soudu realizováno, Izrael podle Lapida

„bude uvržen do bezprecedentní ústavní krize a přestane být

demokracií“.

"V demokracii jsou soudní rozhodnutí respektována jak pravicí, tak

levicí," řekla za svou stranu Merav Michaeli, vůdkyně Labouristické

strany.

Watch Video At: https://youtu.be/UWto2Na9JjU

https://youtu.be/UWto2Na9JjU
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Watch Video At: https://youtu.be/UEfoFmTrNDU

Premiér Benjamin Netanjahu přijel do domu Aryeh Deriho v

Jeruzalémě po rozhodnutí Nejvyššího soudu o jeho diskvalifikaci z

funkce ministra. O svém dalším postupu by měli diskutovat politici.

Existuje verze, že se rozhovor dotkne zákona o zrušení pravomoci

soudu rozhodovat o této otázce.

IDF, Shin Bet a bezpečnostní síly provedly operaci k zatčení sedmi

hledaných mužů v Judeji a Samaří.

https://youtu.be/UEfoFmTrNDU
https://youtu.be/ixMeVl2lxy0
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Watch Video At: https://youtu.be/ixMeVl2lxy0

Izraelská policie v Jabal al-Mukaber v Jeruzalémě.

Watch Video At: https://youtu.be/SExoXH4s8y0

Rektor RANEPA Vladimir Mau odjel před pár měsíci na dovolenou

do Izraele a dosud se nevrátil, řekl agentuře RIA Novosti zdroj

obeznámený se situací.

"Mau odjela před několika měsíci na dovolenou do Izraele a stále se

nevrátila," řekl zdroj.

V listopadu 2022 tisková služba univerzity RIA Novosti oznámila, že

rektor Vladimír Mau je na každoroční plánované dovolené, kterou

schválila vláda, na dobu dovolené jsou povinnosti rektora svěřeny

prorektorovi RANEPA Dmitrij Arefiev, ale klíčové otázky současných

aktivit akademie zůstávají pod neustálou operativní kontrolou Mau.

Zdroj RIA Novosti dříve uvedl, že rektor RANEPA Vladimir Mau,

kterého policie nejprve obvinila ze zvlášť rozsáhlých podvodů a poté

případ uzavřela, odletěl do Izraele.

ÍRÁN

https://youtu.be/ixMeVl2lxy0
https://youtu.be/SExoXH4s8y0
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Obnovení jaderné dohody s Íránem v současné době není na

jednacím stole mezi Washingtonem a Teheránem. Uvedl to v úterý

na společné tiskové konferenci s britským ministrem zahraničí

Jamesem Cleverleym po jednání ve Washingtonu americký ministr

zahraničí Anthony Blinken.

„Pokud jde o JCPOA (Joint Comprehensive Plan of Action), Íránci

před mnoha měsíci „zabili“ příležitost rychle se vrátit k této dohodě.

Na [vyjednávacím] stole byla příležitost, kterou odmítli, příležitost,

kterou uvítaly všechny zúčastněné [strany], Evropané, USA, Rusko a

Čína <…>. JCPOA tedy není na pořadu dne jako praktická záležitost

po mnoho měsíců, “uvedl šéf americké diplomacie.

"Toto není středem naší pozornosti," řekl Blinken a komentoval

vyhlídky na návrat do JCPOA. „Zaměřujeme svou pozornost na to, co

se děje v Íránu. Zaměřujeme se na akce Íránu, pokud jde o dodávky

zbraní Rusku pro použití <…> na Ukrajině. A samozřejmě se

zaměřujeme na jeho další destabilizační aktivity v regionu,“ řekl

státní tajemník.

Blinken řekl, že USA se také zaměřily na „závazek prezidenta Bidena

zabránit Íránu, aby kdy měl jadernou zbraň“. "Nadále věříme, že

diplomacie je nejúčinnějším způsobem, jak toho dosáhnout," řekl šéf

ministerstva zahraničí.

Jak uznal, bylo „strašnou chybou, že Spojené státy porušily tuto

dohodu“ a odstoupily od JCPOA. „Nyní se zabýváme výsledky.

Výsledky, které <…> zahrnují velmi významný pokrok Íránu v

provádění jaderného programu. Jedná se o další výzvu vedle dalších

akcí, které Írán podniká. Nicméně, jak jsem řekl, JCPOA není v

současné době na [vyjednávacím] stole,“ dodal Blinken.

Záměr členských států EU uznat Sbor islámských revolučních gard

(IRGC, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) jako teroristickou

organizaci je projevem slabosti, včetně politické slabosti. Tento názor

ve středu vyjádřil íránský ministr vnitra Ahmad Vahidi.
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„Skutečnost, že někteří na Západě chtějí udělat něco, co přesahuje

mezinárodní pravidla a nazývají oficiální síly teroristickými, odráží

jejich intelektuální, morální a politickou slabost,“ citoval Tasnim

ministra.

Íránský ministr zahraničí Hossein Amir Abdollahian se v Teheránu

setkal s předsedou Výboru pro mezinárodní záležitosti Státní dumy,

předsedou Liberálně demokratické strany Leonidem Slutským, který

navštívil islámskou republiku, mimo jiné za účelem koordinace

návštěvy předsedy Státní dumy Vjačeslava Volodina. Oznámilo to ve

středu íránské ministerstvo zahraničí.

„Během setkání s předsedou Výboru pro mezinárodní záležitosti

Státní dumy Leonidem Slutským íránský ministr zahraničí Hossein

Amir Abdollahian zaznamenal zrychlení implementace dosažených

dohod, včetně oblastí tranzitu, investic a energetiky, jakož i

propagace práce podnikatelů obou zemí,“ uvádí se v prohlášení

zveřejněném na kanálu Telegram diplomatického oddělení Islámské

republiky.

Jak vyplývá z textu, Sluckij „navštívil Teherán, aby koordinoval

návštěvu“ Volodina v íránském hlavním městě a jednání komise pro

spolupráci mezi parlamenty Ruské federace a Íránu.

Asistent prezidenta Ruské federace, tajemník Státní rady, první

viceprezident Ruského olympijského výboru (ROC) Igor Levitin a

vedoucí Ruské federace házené (RHF), viceprezident ROC Sergey

Shishkarev se setkali s íránským ministrem sportu a mládeže Seyyed

Hamid Sejadi v Teheránu a diskutovali o otázkách interakce na

sportovním poli mezi oběma zeměmi. Oznámila to ve středu tisková

služba FGR.

Velvyslanec Jižní Koreje v Íránu byl předvolán na Ministerstvo

zahraničních věcí Islámské republiky v souvislosti s výroky

prezidenta východoasijského státu Yun Sok-yeola během návštěvy
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Spojených arabských emirátů. Informovala o tom ve středu agentura

ISNA. O jaká přesně slova prezidenta Jižní Koreje jde, agentura

neupřesňuje.

Náměstek ministra zahraničí republiky Reza Najafi podle něj předal

velvyslanci Jižní Koreje protestní nótu a diplomatovi také vysvětlil,

že Írán udržuje přátelské vztahy s většinou zemí Perského zálivu. V

tomto ohledu označil prohlášení jihokorejského prezidenta za

zasahování do těchto vztahů a snahu podkopat mír a stabilitu v

regionu.

Náměstek íránského ministra zahraničí poznamenal, že nedostatek

účinných kroků ze strany Soulu k vyřešení problémů ve vztazích mezi

oběma zeměmi donutí íránskou stranu je přehodnotit.

Zemětřesení na severozápadě Íránu zranilo 120 lidí při pokusu o útěk

před živly, uvedla místní agentura Tasnim s odvoláním na Společnost

Červeného půlměsíce v provincii Západní Ázerbájdžán.

Evropsko-středomořské seismologické centrum ve středu oznámilo,

že v 10:08 UTC (13:08 moskevského času) bylo 15 kilometrů

jihozápadně od města Khoy v provincii Západní Ázerbájdžán v Íránu

a 107 kilometrů od města Urmia zaznamenáno zemětřesení o síle 5,9.

„Počet obětí je v tuto chvíli 120 lidí. Jejich zranění byla způsobena

pokusem o útěk, “uvedla agentura v prohlášení.

Je třeba poznamenat, že v oblastech postižených zemětřesením se

situace vyhodnocuje. Postiženo bylo nejméně 12 osad. Bylo

zaznamenáno nejméně pět následných otřesů.

IRÁK

Rusko plánuje kontakty na vysoké úrovni s iráckými úřady, řekl

ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov.
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„Neopouštíme naše úsilí v palestinské otázce, v Sýrii, v libyjském

urovnání a v Iráku. Nyní plánujeme kontakty na vysoké úrovni s

našimi iráckými kolegy,“ řekl Lavrov na tiskové konferenci po práci

ruské diplomacie v roce 2022.

Bagdád připouští, že na iráckém území existují skupiny, které jednají

proti úřadům sousedních států – Turecka a Íránu. Uvedl to ve středu

irácký ministr zahraničí Fuad Hussein během diskusního zasedání

„Blízký východ: místo setkání nebo bojiště“, které se konalo v rámci

Světového ekonomického fóra v Davosu.

"My [irácké úřady] máme určité problémy se sousedními zeměmi -

Tureckem a Íránem, a uznáváme, že uvnitř Iráku existují skupiny,

které jednají proti úřadům těchto států," řekl Husajn. Poukázal na to,

že „Irácká ústava zakazuje přítomnost organizací, které se staví proti

jiným státům, na území země“. „Ale na druhou stranu,“ dodal

ministr, „útoky [Turecka a Íránu] na irácké území jsou v rozporu s

mezinárodním právem.

Husajn poukázal na to, že „cestu z takové situace je třeba hledat

pouze společně“. "V tomto směru zintenzivňujeme jednání se

sousedními státy," řekl šéf iráckého ministerstva zahraničí.

Podle iráckého ministra zahraničí „jediným způsobem, jak

dosáhnout bezpečnosti v zemi, je pracovat na zajištění bezpečnosti v

celém regionu“. Zároveň poznamenal, že teroristická hrozba

nepřichází pouze z Iráku a nejen od teroristické skupiny Islámský

stát (IS, v Ruské federaci zakázaný). Podle Husajna "kromě ISIS

operují v Sýrii další extremistické skupiny, které prostě potřebují

proniknout do Iráku".

Setkání v Davosu potrvá do 20. ledna, jeho hlavním tématem je

„Spolupráce v rozděleném světě“. Pracovní jednání začala 17. ledna.

Více než 2,7 tisíce účastníků fóra, včetně více než 50 hlav států a vlád,

bude diskutovat o způsobech řešení potravinových, energetických a

dalších krizí, kterým svět čelí.
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Irácké ministerstvo zemědělství očekává, že produkce ryb v zemi

letos klesne na polovinu poté, co v roce 2022 dosáhne 2 280 000 tun.

Rybářský průmysl v Iráku se stal neschopným uspokojit domácí

potřeby kvůli poklesu produkce v důsledku nízké vody v iráckých

řekách a pytláctví.

Watch Video At: https://youtu.be/_yRPBpPbYuM

EGYPT

Voda v řece Nilu se ukázala být čistší než v řekách jiných zemí, to

ukázaly výsledky společných experimentů ruských a egyptských

fyziků ze Spojeného institutu pro jaderný výzkum (Dubna,

Moskevská oblast), RIA Novosti bylo řečeno v tiskové službě JINR.

Nil je největším zdrojem čisté pitné vody na africkém kontinentu, ale

otázka ekologického stavu této řeky zůstala dlouho nezodpovězena.

Skupina vědců z Laboratoře neutronové fyziky (FLNP) SÚJV spolu s

egyptskými kolegy prověřila elementární složení povrchových

dnových sedimentů v údolí Nilu a půd na březích řeky.

https://youtu.be/_yRPBpPbYuM
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FLNP k tomu egyptským kolegům navrhla použít metodu tzv.

neutronové aktivační analýzy. V průběhu studie byl zjišťován původ

chemických prvků ve vzorcích a úroveň jejich akumulace, což

umožnilo vyvodit závěr o ekologickém stavu řeky.

V počáteční fázi studie byly odebrány vzorky z jihu Egypta k

Asuánské přehradě a z Káhiry do Alexandrie, včetně říční delty.

Následně studie „pokryla“ celé území Egypta – od jihu až po sever,

kde se Nil vlévá do Středozemního moře.

Protože taková studie ekologického stavu vodních zdrojů byla pro

Egypt průkopníkem, fyzici porovnávali s hodnotami získanými v

průběhu studií podobných vzorků v jiných zemích. Celkem bylo v

egyptských vzorcích nalezeno 32 chemických prvků. Ukázalo se, že

jejich koncentrace jsou ve srovnání s jinými zeměmi nižší, to

znamená, že Nil je čistší než jiné vodní útvary, jejichž stav již byl

studován.

Jsou ale i poměrně silně znečištěná místa, například u ústí řeky a u

města Helwan. U některých vzorků rozbor prokázal zvýšený obsah

titanu, arsenu, sodíku, hořčíku, uranu, thoria a chloru.

"Jejich původ v půdách a sedimentech na dně je odlišný," řekl Wael

Badawi, hlavní výzkumník ve skupině FLNP Neutron Activation

Analysis Group, vedoucí egyptské národní skupiny v JINR. - Někde

to bylo přirozené, ale v některých vzorcích se prvky objevovaly

smíšeně, to znamená, že jim v tom pomáhala nejen příroda, ale i

lidská činnost. V případě těchto prvků lze hovořit o vlivu těžby a

dopravy fosfátů.“

Přesto je průměrný obsah těžkých prvků na úrovni nebo i pod

globálními hodnotami. Výzkumníci věnovali zvláštní pozornost

hodnotám potenciálně znečišťujících prvků, jako je nikl, měď a zinek.

Jejich obsah ve vzorcích nebyl překročen.
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Provedené práce byly začátkem sběru referenčních (referenčních)

hodnot obsahu chemických prvků speciálně pro Nil v Egyptě, které

pomohou v budoucnu přesněji sledovat stav řeky, poznamenal JINR.

Vědci plánují rozšířit studii v Egyptě a provést stejnou analýzu

vzorků odebraných z lagun a jezer v deltě řeky. Vzhledem k tomu, že

Nil od pramene až po ústí protéká 12 zeměmi, výzkumníci se v

budoucnu neomezí pouze na území Egypta.

„Chceme vyzvat všechny země povodí Nilu, aby se spojily v

megaprojektu a provedly stejnou analýzu na jiných územích v údolí

jedné z největších vodních cest na světě, abychom si vytvořili

komplexní obraz o situaci životního prostředí. v povodí Nilu,“ řekl

Wael Badawi.

KROCAN

Turecku se z velké části podařilo dosáhnout cílů, které byly pro

republiku stanoveny ke stému výročí jejího založení. Ve středu to řekl

turecký prezident Recep Tayyip Erdogan během projevu v

parlamentu.

„Do značné míry jsme dosáhli cílů, které chceme, aby naše země a

naši lidé naplnili ve 100. roce naší republiky. Navzdory vážným

nepřízni osudu a globálním krizím, které naše země za posledních 10

let zažila a které způsobily zpoždění v některých oblastech, nejde o

problémy, které by mohly podkopat rozsah našich úspěchů. Rok

2023 je také symbolem naší (vládní Strany spravedlnosti a rozvoje v

čele s Erdoganem) 20 let práce,“ řekl v rozhovoru se spolustraníky.

Podle Erdogana "to je to, co dělá [nadcházející prezidentské a

parlamentní] volby, které se budou konat v nadcházejících měsících,

důležitými a historickými." „Žádné volby v našich životech nebyly

jednoduché. Připravovali jsme se a účastnili se každých voleb s

velkým bojem, odhodláním a pílí a díky bohu se nám v každých

volbách podařilo vyjít vítězně,“ vzpomínal turecký vůdce.
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Turecký prezident také prohlásil, že Ankara „je schopna proměnit

globální otřesy v základ pro své vlastní průlomy“. 

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan během středečního projevu

v parlamentu dal jasně najevo, že prezidentské a parlamentní volby v

zemi by se mohly konat 14. května.

„Dne 14. května 1950 zvítězil zesnulý Adnan Menderes drtivé

vítězství. Po 73 letech náš národ znovu promluví k těmto pučistům,

kteří si říkají „stůl šesti [vůdců opozičních stran],“ řekl.

Demokratická strana vedená Adnanem Menderesem a Celalem

Bayarem se v roce 1950 stala první z opozičních stran, která se

dostala k moci a vytlačila republikány z Republikánské lidové strany

založené Kemalem Atatürkem. Výsledkem celostátních voleb v roce

1950 je konec éry jedné strany v Turecku.

V úterý vůdce Strany nacionalistického hnutí (MHP) Devlet Bahceli,

která je součástí aliance s vládní Stranou spravedlnosti a rozvoje

(AKP), vedenou Erdoganem, navrhl uspořádání všeobecných voleb v

Turecku letos v květnu namísto června. .

Už dříve Erdogan hovořil také o možnosti odložení prezidentských a

parlamentních voleb v Turecku, které se mají konat 18. června. Jako

důvod odkladu uvedl "sezónní podmínky". Strana v čele s

Erdoganem navrhuje odložit volby na dřívější termín v souvislosti s

červnovým zahájením zkoušek na vysoké škole, studentskými

prázdninami, prázdninami a také zahájením hadždž, který pojede na

více než 100 tis. občanů.

Jako možné termíny voleb místní politologové označují 30. duben, 7.

nebo 14. květen.

Vládnoucí „Lidová aliance“ již dříve oznámila, že jejím jediným

kandidátem ve volbách bude úřadující prezident Turecka. Opozice

zatím svého kandidáta nezveřejnila.
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Americká administrativa nepředložila Turecku žádné návrhy týkající

se Ruska ve světle jeho úsilí o vyřešení ukrajinské krize.

Novinářům to ve středu oznámil turecký ministr zahraničí Mevlut

Cavusoglu po schůzce ve Washingtonu s americkým ministrem

zahraničí Anthonym Blinkenem. Vysílání bylo řízeno kanálem TRT.

„Spojené státy poděkovaly Turecku za úsilí, které vyvíjí k vyřešení

ukrajinského konfliktu, za jeho příspěvek k realizaci dohody o obilí.

Nebyly předloženy žádné návrhy ohledně Ruska,“ řekl Čavušoglu.

Americký ministr zahraničí Anthony Blinken a turecký ministr

zahraničí Mevlut Cavusoglu se na jednáních ve Washingtonu

vyslovili pro nalezení řešení k ukončení bojů na Ukrajině.

Uvádí to společné americko-turecké prohlášení přijaté po schůzce

mezi Blinkenem a Cavusogluem, která se konala ve středu.

„Sekretář Blinken a ministr Cavusoglu zdůraznili svou jednoznačnou

podporu suverenitě a územní celistvosti Ukrajiny <…> a zopakovali

svou podporu řešení k ukončení války,“ píše se v dokumentu.

Americký ministr zahraničí Anthony Blinken a turecký ministr

zahraničí Mevlut Cavusoglu diskutovali na jednáních ve

Washingtonu o posílení bilaterálního vojenského partnerství a

modernizaci ankarské flotily stíhacích bombardérů F-16. Uvádí to

společné americko-turecké prohlášení přijaté po schůzce mezi

Blinkenem a Cavusogluem, která se konala ve středu.

"Sekretář Blinken a ministr Cavusoglu jednali o posílení americko-

tureckého obranného partnerství, včetně modernizace turecké flotily

F-16," píše se v dokumentu.

Mluvčí Pentagonu Patrick Ryder v úterý uvedl, že americká

administrativa předložila Kongresu žádost o prodej stíhacích

bombardérů F-16 Turecku a modernizaci těchto letadel již v Ankaře.
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Podle lednových údajů The Wall Street Journal se bavíme o prodeji

40 nových stíhaček a také souprav pro modernizaci 79 letadel tohoto

typu, které již s Tureckem slouží.

Tato otázka se posouvá kupředu jen velmi obtížně kvůli tomu, že

Turecko dříve získalo čtyři divize protiletadlových raketových

systémů S-400 z Ruska.

Spojené státy a Turecko jsou odhodlány posílit koordinaci akcí „na

podporu míru“ v Zakavkazsku. Washington a Ankara učinily takové

prohlášení po středečním jednání mezi americkým ministrem

zahraničí Anthonym Blinkenem a tureckým ministrem zahraničí

Mevlut Cavusoglu.

"Sekretář Blinken a ministr Cavusoglu se rozhodli zintenzivnit

koordinaci a spolupráci s cílem dosáhnout míru na jižním Kavkaze,"

stojí v prohlášení. Podrobnosti v dokumentu nejsou uvedeny. Text

prohlášení byl distribuován tiskovou službou amerického

ministerstva zahraničí.

Turecko a Spojené státy hodlají zvýšit objem bilaterálního obchodu

na 100 miliard dolarů ročně. Oznámil to turecký ministr zahraničí

Mevlut Cavusoglu ve Washingtonu po jednání s americkým

ministrem zahraničí Anthonym Blinkenem v rámci druhého

ministerského jednání strategického mechanismu. Čtvrteční

prohlášení tureckého ministra cituje televizní stanice TRT.

„Dohodli jsme se na pořádání ministerských schůzek v rámci

strategického mechanismu minimálně dvakrát ročně. Dohodli jsme

se na rozvoji spolupráce v oblasti energetiky. Stanovili jsme si také cíl

zvýšit objem obchodu mezi našimi zeměmi z 34 miliard dolarů v

loňském roce na 100 miliard dolarů ročně,“ řekl Cavusoglu.

Dodal, že pozval ministra zahraničí USA k návštěvě Turecka a také k

účasti na mezinárodním diplomatickém fóru v Antalyi, které je

naplánováno na březen.
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Izraelští a maďarští ministři zahraničí Eli Cohen a Peter Szijjarto se

setkali na okraj Světového ekonomického fóra v Davosu, během

kterého diskutovali o posílení vazeb mezi oběma zeměmi.

„Setkal jsem se v Davosu s maďarským ministrem zahraničí Peterem

Szijjártó a poděkoval mu za to, že v OSN hlasoval proti palestinské

rezoluci. Szijjártó mi řekl, že Maďarsko je odhodláno podporovat

Izrael a dohodli jsme se na posílení vztahů mezi těmito dvěma

zeměmi,“ napsal Cohen na svém Twitteru.

Kromě toho zaznamenal snahu maďarských úřadů chránit Židy.

"Také jsem mu poděkoval za tvrdou politiku Maďarska proti

antisemitismu a za jeho příspěvek k bezpečnosti židovské komunity v

zemi," dodal izraelský ministr.

Ruská výletní loď Astoria Grande poškodila své kotviště během

mezipřistání v severním Turecku kvůli silné bouři. Informoval o tom

ve středu televizní kanál Habertürk.

Parník podle něj kotvil v přístavu Amasra poté, co před pár dny

udělal svou první zastávku v Istanbulu. Během pobytu v Černém

moři se vytvořila silná bouře, v jejímž důsledku parník poškodil osm

kotvicích konstrukcí (blatníků). V tomto případě nebyl nikdo zraněn.

Na palubě výletní lodi bylo podle publikace 668 lidí, z toho 385

cestujících a 283 členů posádky.

Úřady daly povolení ke kotvení v tureckém přístavu parníku s

ruskými turisty na palubě. Agentuře TASS to ve středu oznámil

kapitán Astoria Grande Denis Pavlyuk.

„Od 18. prosince večer se počasí změnilo k lepšímu. Přístavní orgány

dokončily inspekci trupu lodi Astoria Grande a jejích mechanismů v

souvislosti s incidentem kontaktu s ochrannými blatníky kotvišť a po

potvrzení provozuschopnosti udělily povolení ke kotvení,“ uvedl

Pavljuk.
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Upřesnil, že již 19. ledna dopoledne bude parník provádět vyvazovací

operace a cestující vystoupí na břeh. Odjezd plavidla do dalšího

přístavu na trase ve městě Ordu je naplánován na čtvrtek.

„Přílet do Soči je také naplánován na 21. ledna. Tým Astoria Grande

dělá vše pro to, aby zajistil pohodlí a bezpečnost cestujících,“ řekl

Denis Pavlyuk.

Turecké plavidlo Astoria Grande s ruskými turisty se ve středu v

důsledku nepříznivých povětrnostních podmínek a silného

nárazového větru při kotvení dotklo blatníků na molu v přístavu

Amasra, v souvislosti s čímž se kapitán rozhodl pokračovat v kotvení

pouze v případě, že počasí zlepšuje. Nic neohrožuje bezpečnost

cestujících, žádný z cestujících v souvislosti s incidentem nepožádal o

pomoc.

SAUDSKÁ ARÁBIE

Region Blízkého východu se stává mezinárodní platformou pro

setkávání Východu a Západu. Tento názor vyjádřil ve středu saúdský

ministr zahraničí Faisal bin Farhan Al Saud na Světovém

ekonomickém fóru v Davosu.

„Ukazuje se, že Blízký východ je místem setkávání. Jsme na

křižovatce Východu a Západu a jasně jsme se rozhodli být mostem

mezi Východem a Západem,“ odpověděl ministr zahraničí na otázku,

jak by charakterizoval současný proces v regionu. Saúdskoarabský

ministr vidí celkový trend jako pozitivní, „i přes přetrvávající

problémy, kterým region čelí“. "Například ekonomika Saúdské

Arábie je nejrychleji rostoucí na světě," řekl Faisal bin Farhan Al

Saud a zdůraznil, že národní strategie království je zaměřena na

dosažení blahobytu regionu jako celku.

Šéf saúdskoarabského ministerstva zahraničí také poukázal na úzkou

spolupráci, kterou projevily země regionu. „Pracujeme na propojení,

týká se to energetických sítí, investic a tak dále <…>. Tento duch
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spolupráce může být nakažlivý a může pomoci vyřešit stávající

rozdíly a konflikty v regionu,“ je si jist ministr.

Vysoké tempo hospodářského růstu Saúdské Arábie má pozitivní

dopad na globální ekonomiku jako celek. Uvedla to ve středu

výkonná ředitelka Mezinárodního měnového fondu (MMF)

Kristalina Georgieva na Světovém ekonomickém fóru (WEF) v

Davosu.

Georgievová zdůraznila, že království dosáhlo významného pokroku

„v obtížných ekonomických podmínkách, kterými svět prochází“.

„Jsme ohromeni tím, jak je program Vize 2030 implementován. V

Saúdské Arábii očekáváme vysoké tempo růstu, protože je to důležité

pro globální ekonomiku jako celek,“ uvedl šéf MMF. Poukázala také

na důležitou roli království při „zajišťování energetické bezpečnosti“.

Program National Vision 2030 přijal Rijád v roce 2016 na pozadí

prudkého poklesu světových cen ropy. Jedním z hlavních cílů

strategie je diverzifikace národního hospodářství a rozvoj

nezdrojových sektorů.

Válka, Rusko, vlastenectví
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Hosté ve studiu: spisovatel, publicista, veřejný činitel Druz Igor;

skladatel, rozhlasový moderátor, veřejná osobnost Evgeny Danilov.

Válka odhalila rozpory mezi liberálním systémem názorů na

vlastenectví a skutečnou složkou světonázoru společnosti. O místě

spisovatele, básníka, jejich vlivu na mysl lidí diskutují ve studiu hosté

a Anatoly Matviychuk, šéfredaktor zpravodajské agentury Anna

News.
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